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Protokół Nr X/11 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 30 czerwca 2011 roku 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak o godz. 10:00 otworzył X/11 

sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą 

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu 

Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

uchwał – lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokółu. 

 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli: Starosta Pilski Mirosław Mantaj, Radna Rady 

Powiatu Bogusława Jagodzińska, Radny Rady Powiatu Jan Marek Pikulik, Radny Rady 

Powiatu Stanisław Jendrzejewski, Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego Jerzy Kado, Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak, Wiceburmistrz 

Łobżenicy Tadeusz Perliński, Skarbnik Gminy Łobżenica Wiesława Adamowska, Dyrektorzy 

Gminnych Jednostek Organizacyjnych: Dyrektor Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół Maria 

Klóska, Dyrektora Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy reprezentuje 

Pani Elżbieta Ciepłuch, Radca Prawny Urzędu Gabriela Reszkowska, Sołtysi oraz 

przedstawiciele prasy lokalnej. 

 

Ad. 2 

Rada Miejska w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie przyjęła protokół 

Nr IX/11 z obrad sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 30 maja 2011 roku. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano, radnym porządek obrad  

X sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Następnie zapytał, czy są uwagi do przedłożonego 

porządku obrad. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak oznajmił, iż 

Rada Miejska będzie obradowała według porządku przesłanego łącznie z zaproszeniami, 

w brzmieniu jak niżej: 
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1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania finansowego wraz 

z sprawozdaniem z budżetu za 2010 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Łobżenicy za 2010 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Łobżenica. 

9. Rozpatrzeniu projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłat za świadczenia Przedszkola 

Publicznego w Łobżenicy. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie kolejnych umów dzierżawy 

nieruchomości. 

12. Rozpatrzenie informacji w sprawie przygotowania infrastruktury gminnej do letniego 

wypoczynku dzieci i młodzieży. 

13. Rozpatrzenie sprawozdania w sprawie realizacji zadań gminy w zakresie wynikającym 

z regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie. 

14. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

15. Wolne wnioski i głosy. 

16. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy Eugeniusza Cerlaka o złożenie sprawozdania z realizacji zadań 

Gminy Łobżenica w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie od 30 maja do 30 czerwca 2011 roku, które 

stanowi załącznik nr 2 do protokółu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Podziękował za złożone sprawozdanie, następnie zapytał czy są pytania do przedstawionego 

sprawozdania. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Zapytała czy została zatwierdzona organizacja roku szkolnego. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odpowiedział, przecząco. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Zapytała kiedy upływa termin ustawowy. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odpowiedział, iż terminu ustawowego nie ma. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Zapytała kiedy Burmistrz podpisze organizację roku szkolnego. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odpowiedział, że gdy tylko będzie miał czas zajmie się tym tematem. 

 

Radny J. Andrearczyk 

Pytał o datę rozpoczęcia budowy kanalizacji. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odpowiedział, iż zaczęło się już zwożenie materiałów na teren Łobżenicy. Niestety 

Wojewódzki Zarząd Dróg nie wydał jeszcze decyzji o zmianie organizacji ruchu. Gdyby 

decyzja była już wydana prace zostałyby rozpoczęte. Dodał, iż wykonawca jest gotowy na 

wejście na teren budowy. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy 

z działalności międzysesyjnej. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” oraz 

głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy 

z działalności międzysesyjnej. 

 

Ad 5 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Wielkopolskiego J. Kado 

Oznajmił, iż niestety nie udało się wpisać budowę chodników w Dźwiersznie Małym 

i w Luchowie do budżetu na rok 2011. Umieszczone są dopiero w 2013 roku. Zapewnił, iż 

dopilnuje, aby nie były wykonane w czasie późniejszym. Zaznaczył, iż na Łobżenicę i okolice 

na drogi wojewódzkie zostały skierowane znaczne środki finansowe. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Podziękował za złożoną informację. Liczy, iż sprawy inwestycyjne na drodze 242 będą po 

wykonaniu kanalizacji wykonane.  

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Oznajmił, iż w mieście Wysoka odbył się Konwent Wójtów i Burmistrzów. W spotkaniu tym 

uczestniczył Dyrektor Infrastruktury Urzędu Marszałkowskiego Pan Władysiak, który podczas 

rozmowy o drodze 242 wyraźnie zaznaczył, iż w 2012 roku będzie wykonany chodnik 

w Luchowie i chodnik w Dźwiersznie. 

Powiedział, iż poruszył temat odwodnienia Luchowa, zagłębienia, które od lat niszczy drogę 

jak również zwężenia między Chlebnem a Izdebkami oraz  Izdebkami a Dźwiersznem.  

 

Starosta Pilski M. Mantaj 

Poinformował, iż 29 czerwca odbyło się spotkanie z Burmistrzem Łobżenicy oraz 

Burmistrzem Wyrzyska odnośnie zakupu samochodu dla Warsztatów Terapii Zajęciowej 

w Liszkowie. Dodał, iż będą wspierane działania Burmistrza Łobżenicy, aby pozyskać na ten 

cel środki finansowe z PEFRON-u. Warsztaty Terapii Zajęciowej w Liszkowie  w 90% 

finansowane są z PEFRON-u a w 10% przez Powiat Pilski. 
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Ponadto oznajmił, iż według informacji od Dyrektora Tomczyka zakończyło się łatanie dziur 

na terenie Gminy Łobżenica, choć jeszcze ekipy działają. Zaznaczył, iż stan techniczny dróg 

na terenie Gminy Łobżenica jest nienajlepszy. Przepust, na którym stan nawierzchni uległ 

uszkodzeniu został zalany asfaltem. 

Większy problem stanowi przepust za Dziegciarnią, który należy odtworzyć. Zarząd Powiatu 

przekazał Dyrektorowi Tomczykowi odpowiednie środki na ten cel, zaś przetarg ma zostać 

rozstrzygnięty 4 lipca. 

W dalszej części oznajmił, iż w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Łobżenicy został 

rozpoczęty remont toalet. Dodał, iż 29 czerwca zakończyła się rekrutacja do szkoły. Dzięki 

nowopowstałym klasom wojskowym udało się utworzyć trzy oddziały.  

Nadmienił, iż Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy otworzył filię w Kijaszkowie, warunki są 

bardzo dobre dla wychowanków. 

Ponadto poinformował, iż zostało spłacone zadłużenie szpitala spółki  z o. o. w Wyrzysku 

w wysokości 2 mln zł przez Powiat Pilski. Spółka cały czas się rozwija, w ostatnim czasie 

zostało otwarte laboratorium. Dodał, iż szpital przystąpił do konkursu na opiekę wieczorną 

i weekendową i wygrał go. Również stara się o utworzenie na terenie szpitala POZ 

(Podstawowa Opieka Szpitala). W planach jest utworzenie specjalistycznych poradni 

medycznych. Zwrócił uwagę na fakt, iż mieszkańcy są zadowoleni ze świadczonych usług. 

Powiedział, iż Szpital Specjalistyczny w Pile oddał do dyspozycji nowowyremontowany blok 

operacyjny. 

Na ostatniej sesji Rady Powiatu, która odbyła się 27 czerwca podczas analizowania 

Wieloletniej Prognozy Finansowej wpisana została do niej budowa drogi Kruszki–Kijaszkowo. 

Zaznaczył, iż jest to droga o charakterze lokalnym i bardzo trudno będzie pozyskać środki 

zewnętrzne na ten cel. 

 

Radny Powiatowy S. Jendrzejewski 

Oznajmił, iż w maju nie było sesji, jednak bardzo intensywnie pracowały komisje. 

Jednogłośnie zostały przyjęte wszystkie sprawozdania finansowe. Dodał, iż Zarząd Powiatu  na 

czele ze Starostę jednogłośnie otrzymał absolutorium. 

 

O godz. 10:35 na sale posiedzeń przybywa Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Pan Robert Biskupiak, powiększając liczbę członków Rady, biorących udział w posiedzeniu, do 

14 osób. 
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Radny Powiatowy S. Jendrzejewski 

Dodał, iż pomimo osiągnięć Szpitala Specjalistycznego w Pile jego zadłużenie wynosi ponad 

6 mln zł. 

Następnie poinformował jakie podjęte zostały uchwały na sesji Rady Powiatu w dniu 

29 czerwca 2011 roku: 

- w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2010 Biura Wystaw 

Artystycznych i Usług Plastycznych w Pile; 

- w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2010 Powiatowej i Miejskiej 

Biblioteki Publicznej im. Pantaleona Szumana w Pile; 

- w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Powiatu Pilskiego za 2010 rok; 

- zmieniająca uchwałę w sprawie podziału na powiatowe jednostki budżetowe ustalonych 

w budżecie powiatu na rok 2011 oraz w planie finansowym zadań z zakresu administracji 

rządowej na rok 2011 dochodów i wydatków budżetowych; 

- w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Szpitala Powiatowego w Wyrzysku Spółka 

z ograniczoną odpowiedzialnością; 

- w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej 

w Wyrzysku w Likwidacji za okres od 1 lutego do 31 grudnia 2010 r.. 

 

Radny A. Rzyduch 

Zasygnalizował, iż w Kościerzynie Małym na skrzyżowaniu koło szkoły jest bardzo „krótki 

skręt” i wyrwane jest pół asfaltu. Należałoby wykonać łagodniejszy zakręt. 

 

Radna I. Reinholz-Cynajek 

Oznajmiła, iż na styczniowej sesji złożyła do Starosty Pilskiego Mirosława Mantaja 

interpelację odnośnie drogi od Łobżenicy do Rudnej. Są tam dziury, apelowała o położenie 

nowej nawierzchni, ponieważ łatanie dziur nic nie pomoże. Powiat złotowski również nie dba 

o drogę od strony Rudnej do Złotowa. 

Następnie poruszyła temat ul. Raczkowskiego czyli drogi do Górki Klasztornej. Rozpoczęły 

się Góreckie Dni Młodości a chodnik w tą stronę jest zarośnięty chwastami. Apelowała 

o szybką interwencję usunięcia chwastów i oczyszczenie rowów. 

 

Starosta Pilski M. Mantaj 

Odnośnie odchwaszczenia chodnika zostaną podjęte bardzo szybkie działania, aby 

doprowadzić go do dobrego stanu. 
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Oznajmił, iż wielokrotnie na sesjach powiatu usłyszeć można, iż „Powiatem rządzi lobby 

gminne” czyli Zarząd Powiatu „patrzy tylko i wyłącznie w kierunku gmin a w Pile nie robi się 

nic”. Takie zarzuty padają prawie na każdej sesji Rady Powiatu w Pile. Zaznaczył, iż na miarę 

możliwości finansowych Zarząd Powiatu stara się naprawiać zniszczone drogi. 

 

Radny J. Andrearczyk 

Zapytał czy można wpłynąć na szybsze podjęcie decyzji, odnośnie otrzymania zmiany 

organizacji ruchu Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Odpowiedział, iż to pytanie nie powinno być skierowane do Starosty Pilskiego Mirosława 

Mantaja. Oznajmił, iż są to działania formalne, które w toku postępowania o wydanie 

indywidualnej decyzji administracyjnej kierowane są do Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Powiedział, iż jest to droga administracyjna, której nie da się przyspieszyć. 27 czerwca 2011 

roku decyzja odnośnie otrzymania zmiany organizacji ruchu Łobżenicy miała być wydana, 

więc lada dzień gmina powinna ja otrzymać. 

 

Ad 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Kolejnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 

sprawozdania finansowego wraz z sprawozdaniem z budżetu za 2010 rok. 

Według nowych przepisów ustawy o finansach publicznych przed rozpatrzeniem uchwały 

w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy Rada Miejska rozpatruje i zatwierdza 

sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu gminy.  

Zaproponował, aby powyższy temat przeprowadzić w następujący sposób: 

- Przedstawienie przez Skarbnika Gminy Łobżenica Panią Wiesławę Adamowską Opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu; 

- Przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej przez Przewodniczącego Grzegorza 

Bruskiego; 

- Przedstawienie stanowisk komisji branżowych w sprawie wykonania budżetu gminy 

i rozpatrzenia sprawozdania z badania budżetu. 

- Dyskusja 
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Skarbnik Gminy Łobżenica W. Adamowska 

Bezpośrednia informacja z wykonania budżetu za rok 2010 jak i sprawozdania finansowe 

orzekał skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na czele 

z Przewodniczącym Ryszardem Auksztulewiczem. Oznajmiła, iż sprawozdanie z wykonania 

budżetu oraz sprawozdania finansowe uzyskały opinie pozytywną. Dokument stanowi 

załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Pana Grzegorza 

Bruskiego o przedstawienie stanowiska komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy G. Bruski 

Przedstawił protokół Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy, stanowiący załącznik 

nr 4 do niniejszego protokółu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej Pana Piotra Łososia o przedstawienie 

stanowiska komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy P. Łosoś 

Przedstawił sprawozdanie Komisji Finansowej z realizacji Wykonania Budżetu za 2020 rok. 

Dokument stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poprosił Przewodniczącą Komisji Oświatowej Panią Zdzisławę Bosak o przedstawienie 

stanowiska komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Oznajmiła, iż Komisja Oświatowa przyjęła sprawozdanie, z zastrzeżeniem, aby podjąć 

intensywne działania w egzekwowaniu zaległości podatkowych, żeby zasady umorzeń były 

bardziej czytelne. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poprosił Przewodniczącego Komisji Komunalnej Pana Andrzeja Mojsiewicza o przedstawienie 

stanowiska komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Oznajmił, iż w dnia 27 czerwca odbyło się posiedzenie komisji, gdzie rozpatrywane były 

materiały dotyczące dzisiejszej sesji. Komisja zapoznała się z informacją i sprawozdaniem 

z realizacji zadań finansowych i budżetu za rok 2010. Po dyskusjach i uzyskanych 

dodatkowych informacji od Skarbnika Gminy Pani Wiesławy Adamowskiej komisja przyjęła 

jednomyślnie sprawozdanie z wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowe. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Po przedstawieniu stanowisk komisji otworzył dyskusję. Mimo kilkukrotnego zachęcenia nikt 

nie zabrał głosu. 

Podsumowując fakt rozpatrywania sprawozdania podkreślił, iż szeroka i wnikliwa ocena zadań 

budżetu odbyła się na komisjach rady a radni mięli okazję wyrazić swoje opinię. 

Stwierdził, że przeprowadzona analiza pozwala na podjęcie decyzji w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

sprawozdania finansowego wraz z sprawozdaniem z budżetu za 2010 rok. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr X/50/2011 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za rok 2010, która stanowi 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, iż kolejnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy za 2010 rok. 

Zaproponował, aby powyższy temat przeprowadzić w następujący sposób: 

- Zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium 
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- Zapoznanie się z opinią  Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Łobżenicy 

- Dyskusja 

 

Dodał, iż z informacją opisową z realizacji budżetu za 2010 rok po raz pierwszy w tym czasie 

została przedstawiona informacja z gospodarowania mieniem komunalnym. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Pana Grzegorza 

Bruskiego o przedstawienie wniosku komisji w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy G. Bruski 

Przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy w sprawie absolutorium 

dla Burmistrza Łobżenicy, stanowiący załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Odnośnie wniosku Komisji Rewizyjnej do biura rady wpłynęła opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej  Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Łobżenicy o udzielenie Burmistrzowi Miasta i Gminy Łobżenica absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok. Dokument stanowiący załącznik nr 8 do niniejszego 

protokółu. 

Następnie otworzył dyskusję. Wobec braku chętnych do dyskusji, stwierdził, że wynika stąd, iż 

radni są przygotowani do głosowania w sprawie absolutorium i poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy za 2010 rok. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr X/51/2011 w sprawie absolutorium 

dla Burmistrza Łobżenicy, która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

W imieniu Rady Miejskiej podziękował Burmistrzowi Łobżenicy za realizację zadań w roku 

2010, za wysiłek i trud włożony w realizację budżetu oraz za sprawne zarządzanie sprawami 

gminy, życzył dużo zdrowia i wytrwałości w dążeniu do zamierzonych celów. 
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Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

W imieniu pracowników i własnym serdecznie podziękował za jednogłośnie udzielone 

absolutorium. Szczególne podziękowania skierował do nowowybranych radnych, którzy swoją 

kadencję pełnią dopiero od listopada 2010 roku. Podziękował radnym, którzy pełnili funkcję 

radnych również w ubiegłej kadencji za pozytywne działanie na rzecz naszego społeczeństwa, 

podziękował Skarbnikowi Gminy Pani Wiesławie Adamowskiej, Wiceburmistrzowi Łobżenicy 

Panu Tadeuszowi Perlińskiemu, Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Łobżenicy Panu 

Edwardowi Starszakowi. 

 

O godz. 11:20 sale posiedzeń opuszcza Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz 

Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej w Łobżenicy Pan Piotr Łosoś, pomniejszając tym samym 

liczbę członków Rady, biorących udział w posiedzeniu, do 13 osób. 

 

Ad 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, iż kolejnym punktem posiedzenia jest podjęcie projektu uchwały w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Łobżenica. Zaznaczył, iż projekt uchwały 

przedstawiany był na komisjach Rady Miejskiej w Łobżenicy. Następnie zapytał czy są uwagi 

do przedstawionego projektu uchwały.  

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr X/52/2011 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2011 - 2026, która stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Kolejnym punktem posiedzenia jest rozpatrzeniu projektu uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2011 rok. Oznajmił, iż projekt uchwały przedstawiany był na komisjach 

Rady Miejskiej i uzyskał pozytywną opinię. 
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Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2011 rok. 

 

O godz. 11:50 na sale posiedzeń przychodzi Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu 

oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej w Łobżenicy Pan Piotr Łosoś, powiększając tym 

samym liczbę członków Rady, biorących udział w posiedzeniu, do 14 osób. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr X/53/2011 w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2011 rok, która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Następnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłat za 

świadczenia Przedszkola Publicznego w Łobżenicy. Oznajmił, iż projekt uchwały omawiany 

był na komisjach, gdzie zostały wypracowane stanowiska. 

Następnie poprosił przewodniczącą komisji oświatowej o przedstawienie wypracowanego 

stanowiska. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Komisja analizując powyższą uchwałę stwierdziła, iż jest zasadna i właściwa. Uchwałę 

komisja przyjęła jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poprosił przewodniczącego komisji komunalnej o przedstawienie wypracowanego stanowiska. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Komisja Komunalna rozpatrując projekt uchwały miała uwagę dotyczącą sprawy związanej 

 z 50% zniżką w opłacie. Wszyscy członkowie komisji byli za wykreśleniem tego paragrafu 

z projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poprosił przewodniczącego komisji finansowej o przedstawienie wypracowanego stanowiska. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy P. Łosoś 

Na Komisji Finansowej również poruszony był problem 50% zniżki w opłacie przedszkolnej. 

Uważa, iż należy zadać pytanie czy gminę stać na obniżenie omawianej stawki. 

 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Oznajmiła, iż omawiana stawka nie jest dużą ulgą i nie większego znaczenia w budżecie. 

Poinformowała, iż Ministerstwo Oświaty dąży do tego, aby upowszechnić edukację 

przedszkolną. 

Uważa, iż 50% ulgi w opłacie dla drugiego i następnego dziecka jest pomocą dla rodziny. 

Poinformowała, iż w roku ubiegłym jak również dwa lata wstecz uchwała w sprawie opłat za 

świadczenia Przedszkola Publicznego w Łobżenicy funkcjonowała z tą ulgą. Dodała, iż 

w gminach ościennych ta ulga również funkcjonuje. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Zapytał jakie to są koszty, jeśli ulga miałaby być wprowadzona. Ten temat nie był poruszany 

na komisjach. Zaproponował ponowne rozważenie powyższego tematu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż głosy na komisjach nikogo z radnych nie wiążą.  

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy P. Łosoś 

Zapytał Przewodniczącego Rady Miejskiej Pana Edwarda Starszaka jakie jest merytoryczne 

uzasadnienie skłaniania się ku takiemu rozwiązaniu. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Mając jedno dziecko mówi się, że ma się jeden wydatek, drugie dziecko to już luksus. 

Nie wie czy większość osób orientuje się jakie koszty ponoszą rodzice wysyłając dzieci do 

szkoły. Oznajmiła, iż tylko trzynaścioro dzieci w przedszkolu to rodzeństwa. Jeśli ktoś ma 

trójkę dzieci to płaci ponad tysiąc złotych za opiekę nad tymi dziećmi w przedszkolu.  

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Powiedział, iż w niektórych gminach opłata za przedszkole wynosi w granicach 1 000,00 zł. 

W naszej gminie opłata za przedszkole wynosi 332,00 zł. Zaproponował, aby wprowadzić 

umorzenia na podstawie dochodów. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

W ubiegłych latach ulga dotycząca opłaty za przedszkole funkcjonowała. Zapytała Burmistrza 

Łobżenicy, skąd taka duża zmiana stanowiska. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odpowiedział, iż w ubiegłych latach gminę było stać na ulgę dotyczącą opłaty za przedszkole. 

Muszą zostać wprowadzone ograniczenia. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

W kogo inwestować jak nie w dzieci? One będą przyszłością gminy.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Trudno pogodzić zasady ekonomii społecznej z trudnym polem wyboru, bo zawsze 

dokonujemy wyborów w wielu dziedzinach organizacji życia społecznego, które są przypisane 

gminie – edukacja, wychowanie, utrzymanie infrastruktury komunalnej, kultura, pomoc 

społeczna oraz szereg innych działań. 

Apelował do radnych, aby przy podejmowaniu decyzji w tej sprawie nie kierować się 

subiektywnymi ocenami, ale zgodnie z własnym sumieniem. 
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Następnie poddał pod głosowanie, aby z projektu uchwały wykreślić § 4 – „obniża się o 50% 

opłatę, o której mowa w § 3, za drugie i każde następne dziecko w rodzinie uczęszczające do 

przedszkola”. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 3 głosami „przeciw”, 11 głosami „wstrzymującymi 

się”, głosów „za”  nie stwierdzono nie przyjęła poprawki do uchwały Rady Miejskiej w 

Łobżenicy. 

 

Stwierdził, iż poprawka do projektu uchwały nie została przyjęta przez Radę Miejską 

w Łobżenicy. 

 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie opłat za 

świadczenia Przedszkola Publicznego w Łobżenicy. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr X/54/2011 w sprawie opłat za 

świadczenia Przedszkola Publicznego w Łobżenicy, która stanowi załącznik nr 12 do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Następnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na podjęcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości. Oznajmił, iż projekt uchwały 

został doręczony oraz omawiany na komisjach. 

Zapytał Przewodniczącego Komisji Komunalnej czy przedstawi stanowisko w powyższej 

sprawie. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Oznajmił, iż podczas omawiania projektu uchwały nie były zgłoszone zastrzeżenia bądź uwagi. 

Projekt uchwały komisja opiniuje pozytywnie. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

podjęcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr X/55/2011 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnych umów o dzierżawę gruntu na okres 3 lat, która stanowi 

załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Następnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie informacji w sprawie przygotowania 

infrastruktury gminnej do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży. Dokument stanowi 

załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Informacja ta była oceniana przez komisje Rady Miejskiej. Szczególnie była przedmiotem 

oceny Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady Miejskiej w 

Łobżenicy. Następnie poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury 

i Ochrony Zdrowia Rady Miejskiej w Łobżenicy Panią Zdzisławę Bosak o przedstawienie 

opinii w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Komisja zapoznała się z ofertą imprez kulturalno-rekreacyjno-wypoczynkowo-sportowych 

w okresie czerwiec – sierpień 2011r. Oznajmiła, iż na co pozwalają środki gmina wykonuje. 

Zaznaczyła, iż na 1083 dzieci uczących się na terenie gminy w szkołach podstawowych 

i gimnazjum z wypoczynku zorganizowanego korzysta tylko 147 dzieci, stanowi zaledwie 

13,6%. Wyraziła aprobatę, iż parafia w Łobżenicy oraz Towarzystwo Przyjaciół Dzieci 

zorganizowały wyjazd 80 dzieci do Zakopanego, udział gminy to 2 000,00 zł. Kolejnym 

wyjazdem jest wyjazd 60 dzieci z najuboższych rodzin do Kamienicy koło Wągrowca. 

Organizatorem jest Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Stwierdziła, iż 13% dzieci korzystających z wypoczynku zorganizowanego to stanowczo za 

mało. 

Wnioskiem Komisji Oświaty jest opracowanie projektu organizacyjnego wypoczynku letniego 

dla dzieci i młodzieży na rok 2012 na bazie szkół, świetlic wiejskich i przy współudziale 
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organizacji pozarządowych z pozyskaniem środków unijnych. Tą sprawą należałoby się już 

zająć, aby z procent wyjeżdżających dzieci wzrósł do 50%. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Oznajmił, iż Rada Miejska powinna baczniej się tym tematom przyjrzeć i zrobić wszystko, 

żeby nastąpiła generalna zmiana, ponieważ zabezpieczenie dla 13% dzieci rozrywki jest 

niedopuszczalne. 

Podziela wniosek przedmówczyni, aby większa ilość dzieci skorzystała z wypoczynku 

zorganizowanego. Uważa, iż gmina posiada wiele możliwości, choć ich nie wykorzystuje.  

W dalszej części wypowiedzi zapytał Burmistrza Łobżenicy Pana Eugeniusza Cerlaka 

o wyjazd do Kamienicy, ponieważ usłyszał, iż nie ma dojść do skutku. Następnie poruszył 

temat Boiska Sportowego „Orlik”. Kiedy zostanie doprowadzony do stanu bezpiecznego 

korzystania. 

 

Radna I. Reinholz-Cynajek 

Zapytała o gwarancję płyt na Boisku Sportowym „Orlik”. 

 

Radny A. Kapeja 

Oznajmił, iż w informacji dotyczącej przygotowania infrastruktury gminnej do letniego 

wypoczynku dzieci i młodzieży zabrakło wpisania programu LZS np. BS Młodzik 

współfinansowany przez Bank Spółdzielczy w Łobżenicy oraz gminę. Organizują się sołtysi, 

drużyny młodzików, dzieci jak i rodzice. Jest to zabawa, która trwa 2-3 niedziele. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odpowiedział Przewodniczącemu Komisji Komunalnej Panu Andrzejowi Mojsiewiczowi, iż 

prawdą jest, że nie zgodził się na wyjazd dzieci do Kamienicy koło Wągrowca, ponieważ co 

roku jechało 30 dzieci, były to te same dzieci. 

Nie zgadza się na ten wyjazd, ponieważ wypoczynek powinien być dla większej ilości dzieci 

np. wyjazd nad morze czy do Aquaparku. Zakres wyjeżdżającej młodzieży ma być większy. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Wyraziła zdziwienie faktem, iż na komisje przedłożona została informacja o imprezach od 

Burmistrza, a na sesji Burmistrz informuje, iż wyjazdu nie będzie. Dlaczego w takim razie taka 

informacja jest przekazana. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odpowiedział, iż dopiero dwa dni temu otrzymał dokumenty związane z tym wyjazdem i nie 

zgadza się, aby tak duże pieniądze zostały przeznaczone na wyjazd tak małej liczby dzieci. Jest 

dużo biednych dzieci na terenie gminy, które również powinny skorzystać z tych pieniędzy. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy P. Łosoś 

Jeżeli Burmistrz uważa, że coś jest nie tak, to należy to zweryfikować, ale nie pozbawiać tych 

dzieci wyjazdu. Natomiast wycieczki jednodniowe nad morze są bezsensowne, są męczarnią 

dla dzieci. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Zapytała w jakim terminie miała spotkanie Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, na której podjęła decyzję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Takiej decyzji nie podejmuje komisja tylko Burmistrz. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy P. Łosoś 

Jaką rolę w tym momencie odgrywa Burmistrz. Rada Miejska otrzymała informację 

o wypoczynku dzieci i młodzieży, która przed przekazaniem do rady jest weryfikowana. 

To rada decyduje, czy ta informacja zostanie zaakceptowana czy nie. Jeżeli Pan Burmistrz ma 

wątpliwości co do wyjazdu to należy te wątpliwości rozwiać. Wezwać osobę, która jest za to 

odpowiedzialna i porozmawiać z nią jakie są zasady rekrutacji, jaki jest program wyjazdu, jaki 

jest cel tego wyjazdu i sprawa będzie wyjaśniona. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Celowość możliwości formy organizacyjnej wynika z Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. Gmina nie ma w swoich zadaniach organizatora wypoczynku. 

Zapytał co szkoły przedsięwzięły, żeby zorganizować wypoczynek. 

Oznajmił, iż obiekty wypoczynkowe infrastruktury wakacyjnej, są częściowo przygotowane 

i poprawione, stadiony i boiska są przygotowane. LZS-y mają ofertę wakacyjną, na boisku 

sportowym „Orlik” zatrudnieni są opiekunowie, którzy tam pracują i z tej infrastruktury 

korzystają. Zaznaczył, iż wakacje to nie tylko wyjazd na kolonie, jest to również czas dla 

rodziny. 

Wyraził swoje zdanie, iż wniosek Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony 

Zdrowia Rady Miejskiej w Łobżenicy jest słuszny. Można zorganizować wyjazd za środki 

finansowe pozyskane z zewnątrz, które w ramach funduszu społecznego można wykorzystać. 

Oznajmił, iż sołtysi na terenie swoich sołectw różne formy organizacyjne w okresie wakacji 

proponują. Plac zabaw to również miejsce wypoczynku, rekreacji, spotkań i należy korzystać 

z tej bazy. 

Dodał, iż w okolicy jest mało gmin, które tak dużo ofert w okresie letnim nie mając tego 

zadania zapisanego dla dzieci i społeczeństwa przedstawia. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Zapytała jakie są możliwości korzystania z Hali Sportowej przez dzieci i młodzież podczas 

wakacji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Zapytał Burmistrza Łobżenicy Pana Eugeniusza Cerlaka czy jest możliwość udzielenia 

odpowiedzi na to pytanie na dzisiejszej sesji. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odpowiedział, iż więcej informacji na ten temat posiada Dyrektor Gminnego Ośrodka Obsługi 

Szkół Pani Maria Klóska. Takie jakie są opłaty zapisane w budżecie taka jest możliwość 

korzystania, za pozostałe godziny należy zapłacić. 

 

 

 

http://www.pdfcomplete.com/cms/hppl/tabid/108/Default.aspx?r=q8b3uige22


 20 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie informację w sprawie przygotowania infrastruktury 

gminnej do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 9 głosami „za”, 1 głosem „wstrzymującym się” oraz  

4 głosami „przeciw” przyjęła informację w sprawie przygotowania infrastruktury 

gminnej do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży. 

 

Ad 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż kolejnym punktem obrad jest rozpatrzenie sprawozdania w sprawie realizacji 

zadań gminy w zakresie wynikającym z regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie. 

Informacja ta była omawiana na komisjach, gdzie zostały przedstawione pewne uwagi 

i ustalenia. Następnie poprosił Przewodniczącego Komisji Komunalnej Pan Andrzeja 

Mojsiewicza o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

 

O godz. 12:40 sale posiedzeń opuszcza Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Pan Grzegorz Bruski pomniejszając tym samym liczbę członków Rady, biorących 

udział w posiedzeniu, do 13 osób. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Powiedział, iż na Komisji Komunalnej informacja ta była omawiana a dodatkowych informacji 

na ten temat udzielił Wiceburmistrz Pan Tadeusz Perliński. 

Jaki jest stan czystości, ładu i porządku w gminie to wszyscy mieszkańcy wiedzą. Komisję 

interesuje to co, w jaki sposób i w jakim czasie będzie wykonywane, aby ten stan zmienić. 

W ostateczności informacja ta uzupełniona o wszystkie wyjaśnienia przedstawione przez 

Wiceburmistrza Pana Tadeusza Perlińskiego została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż na komisjach podczas dyskusji poruszonych zostało wiele aspektów. Jest wiele 

problemów, które są trudne do rozwiązania. Na przestrzeni najbliższych dwóch lat gmina musi 

zbudować prawdziwy system gospodarowania odpadami i utrzymania czystości. Kompetencją 
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Rady Miejskiej jest podjęcie uchwał, które zdecydują w jaki sposób ten problem zostanie 

w gminie Łobżenica rozpatrzony. 

 

Następnie wobec braku uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie w sprawie realizacji zadań 

gminy w zakresie wynikającym z regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 1 głosem „wstrzymującym się” 

głosów „przeciw” nie stwierdzono przyjęła sprawozdanie w sprawie realizacji zadań 

gminy w zakresie wynikającym z regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie. 

 

Ad 14 

• Z. Bosak 

1. Ponownie pytała o projekt organizacyjny szkół. Skoro Burmistrz jeszcze go nie 

zatwierdził i nie jest zobligowany ustawą to w takim przypadku zastosowanie ma 

Kodeks Administracyjny. Skoro projekt organizacyjny szkół jest wnioskiem do 

Burmistrza to musi być w odpowiednim terminie rozpatrzony. Stwarza to problem 

ruchu kadrowego, jeżeli w projekcie organizacyjnym zostaną poczynione zmiany, 

których konsekwencją będzie zwolnienie kogoś z pracy to Dyrektor musi mieć czas na 

wypowiedzenie. Większość osób ma umowy bezterminowe, w związku z tym 

wypowiedzenia będą miały okres przynajmniej trzymiesięczny. Obecnie zostały do 

wakacji dwa miesiące, więc nie ma możliwości zachowania tych terminów. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, iż w tym roku nie przewiduje zwolnień nauczycieli. Dodał, iż podane będą 

wytyczne do przyszłorocznej organizacji szkół, aby szkoły mogły się przygotować do zmian 

takich jak łączenie klas czy nauki jednego języka obcego. Zaznaczył, iż w tym roku nie będzie 

personalnych zmian. 

 

2. Kiedy odbędzie się spotkanie grupy roboczej w sprawie obchodów 700-lecia 

Łobżenicy. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Oznajmił, iż zostaną rozesłane zaproszenia i do 10 lipca spotkanie powinno się odbyć. 
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3. Oznajmiła, iż gmina w sezonie letnim również uiszcza opłaty za użytkowanie Hali 

Sportowej, zaproponowała, aby dzieci nadal korzystały z hali w sezonie letnim. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Dyrektor GOOS M. Klóska 

Poinformowała, iż w ciągu roku szkoły korzystają z hali 77 godzin tygodniowo i jest to 

zatwierdzona opieka. Natomiast w czasie wakacji nauczyciele nie mają zapisanej opieki. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Oznajmił, iż trzy dni gmina korzysta z Hali Sportowej, dwa dni przypadają na Młodzieżowy 

Ośrodek Wychowawczy a jeden dzień przeznaczony jest dla społeczeństwa. Gmina 

partycypuje w kosztach, które zostały podpisane stosownymi porozumieniami. Zaznaczył, iż 

nikt nie wpuści na halę dzieci bez opieki. 

 

• A. Mojsiewicz 

1. Przypomniał, iż w dzisiejszym dniu zostało udzielone Burmistrzowi absolutorium. 

Następnie wnioskował, aby do planu sesji sierpniowej wprowadzić punkt informacji 

o zrealizowanych wnioskach Komisji Rady Miejskiej za okres półrocza. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Odpowiedział, iż do sierpniowej sesji zostanie wprowadzony punkt odnośnie informacji 

o zrealizowanych wnioskach Komisji Rady Miejskiej za pierwsze półrocze. 

 

2. Wnioskował o wprowadzenie obligatoryjnej zasady na każdej sesji Rady Miejskiej 

w punkcie informacji o zrealizowanych zadaniach Burmistrza w okresie 

międzysesyjnym, Burmistrz zgodnie z punktem 38 Statutu Gminy Łobżenica, składa 

informację o realizacji wniosków komisji. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, iż nie ma problemu, aby wprowadzić taki punkt. Prosił o nie przekazywanie 

wniosków z komisji, które nie mają zabezpieczenia finansowego w budżecie, ponieważ takie 

wnioski nie będą rozpatrywane. 

 

3. Zasugerował, aby zwrócić uwagę na nadzór inwestorski. Pytał kiedy rozpocznie się 

kapitalny remont boiska sportowego „Orlik”? Należy zdjąć całą nawierzchnię dywanika 
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nawierzchniowego, nawieźć ziemię, wymienić druty napinające siatkę, bramki. Pytał 

jak to jest możliwe, że bramki uległy zniszczeniu od strzałów piłką nożną. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Oznajmił, że trzy razy rozmawiał z wykonawcą. Podczas ostatniej rozmowy, którą wykonał 

podczas przerwy w sesji wykonawca zadeklarował, iż w dniu dzisiejszym instaluje się na 

„Orliku”. Jeżeli w dniu dzisiejszym nie zostaną rozpoczęte prace poprawkowe, zostanie 

wysłane stosowne pismo do głównego wykonawcy, iż wszystkie naprawy zostaną wykonane 

na jego koszt. Odnośnie uszkodzonych bramek poinformował, iż na większości „Orlików” 

bramki te zostały dawno wymienione. 

 

4. Wyremontowane zostały świetlice. Oznajmił, iż zabrakło nadzoru nad wykonaniem tej 

inwestycji. Świetlica w Dźwiersznie wymaga generalnego remontu. Zasugerował, aby 

komisje dokonały wizji lokalnej świetlic wiejskich w celu sprawdzenia wykonania 

inwestycji. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poprawki, które zostały zgłoszone będą wykonane przez wykonawcę. 

 

5. Czy będzie zrealizowane przygotowanie adaptacyjne w budynku w Parku Miejskim. 

Zwrócił uwagę na fakt, iż minęło już pół roku a budynek jeszcze nie funkcjonuje jako 

świetlica socjoterapeutyczna, budynek dla organizacji pozarządowych, dla 

mieszkańców, dla dzieci. Apelował, aby od pierwszego września budynek zaczął 

funkcjonować. Pytał czy obietnica zostanie dotrzymana. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Myśli, że będzie zrealizowane przygotowanie adaptacyjne. Oznajmił, iż koszt całkowity 

remontu budynku zlokalizowanego w Parku Miejskim wynosi 100 000,00 zł a zapisane środki 

na ten cel wynoszą tylko 20 000,00 zł. Dodał, iż dołoży starań, aby od 1 września budynek był 

przygotowany do funkcjonowania. 

 

• E. Starszak 

1. Zwrócił się do Burmistrza z rozważeniem możliwości, przedstawienia projektu 

uchwały, w sprawie dofinansowania z budżetu gminy przydomowych oczyszczalni 
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ścieków. Gmina ma opracowany regulamin, który był wydany na mocy innych 

przepisów, które w międzyczasie zostały zmienione. W oparciu o zmiany przepisów 

prawa ochrony środowiska od 2010 roku takie działania można podejmować. Apelował, 

aby wprowadzić dopłaty do przydomowych oczyszczalni ścieków 

w obszarach gdzie nie przewiduje się budowy kanalizacji sanitarnej. 

W dalszej części mając na uwadze ochronę środowiska przypomniał, iż Gmina ma 

uchwalony bardzo dobry Program Usuwania Wyrobów Azbestowych. Należy 

wspomagać właścicieli nieruchomości, którzy mają pokrycia dachowe azbestowe. 

Zaproponował, aby w przyszłorocznym budżecie wprowadzić możliwości wsparcia 

powyższych działań poprzez przygotowanie regulaminu udzielania dotacji do usuwania 

pokryć dachowych zawierających azbest. 

Proponował przedstawienie do zaopiniowania Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Porządku Rady Miejskiej sprawy dotyczące 

uregulowania Zasad Handlowania. Dodał, iż z dniem 19 czerwca 2011 roku 

wprowadzone zostały istotne zmiany w ustawie. Wnioskował o dostosowanie zasad 

handlu targowiskowego na terenie gminy. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odpowiedział, iż bardzo słuszne są uwagi zwrócone przez Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Edwarda Starszaka odnośnie przyszłorocznego budżetu. Gmina będzie się starać 

zarówno o dofinansowywanie oczyszczalni jak i usuwania wyrobów azbestowych. Na ile to 

możliwe, zadania te ujęte będą w przyszłorocznym budżecie. Dodał, iż wszyscy właściciele 

przydomowych oczyszczalni zobligowani będą do złożenia pełnej dokumentacji zgodnie 

z ustawą o ochronie środowiska do Urzędu Miejskiego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poprosił o wyjaśnienie ilości godzin użytkowania Hali Sportowej. 

 

Radny J. Andrearczyk 

Oznajmił, iż często korzysta z Hali Sportowej. Wyjaśnił, iż bardzo często hala dzielona jest na 

dwie bądź trzy części, gdzie wchodzą różne grupy a godziny się sumują. 
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Ad 15 

Radny J. Andrearczyk 

Oznajmił, iż każda droga, gdzie kończy się Powiat Pilski, np. droga do Złotowa przez Rudną 

bądź Skic jest w złym stanie technicznym. Piła powinna poprawić swój wizerunek. 

Następnie dodał, iż ścieżka do Górki Klasztornej jest bardzo zarośnięta. Zaznaczył, iż 

wystarczy jeden konkretny oprysk chwastobójczy, aby doprowadzić chodnik do czystości. 

 

Radny A. Kapeja 

Często na komisjach poruszany był temat egzekwowania ładu, porządku i bezpieczeństwa. 

Następnie powiedział, iż był świadkiem pozytywnego oddziaływania patrolu policji, który 

w godzinach popołudniowych patrolował miasto. Zaznaczył, że policja zaczęła działać 

i zwykły obchód policjantów z prewencji daje pozytywną reakcję.  

 

Radny A. Mojsiewicz 

Oznajmił, iż zatrzymał tych policjantów z prewencji i przeprowadził z nimi wywiad. Okazało 

się, iż są na praktyce i służbę odbywają w godzinach od 14:00 do 22:00. Zaznaczył, iż 

policjanci posiadają społeczną odwagę, to czego nam brakuje. 

Poinformował, iż nastąpiła zmiana Kierownika Posterunku Policji w Łobżenicy oraz 

Dzielnicowego. Apelował o jak najszybsze spotkanie z nową władzą. 

Dodał iż zaktywizowała się drogówka, z czego mieszkańcy się ciszą, jednak miała ona 

zabezpieczać weekendy, głównie tam gdzie odbywają się imprezy. 

Odnośnie budynku w Parku Miejskim opracowany został kosztorys remontu, który określił 

koszty i potrzeby na przywrócenie tego budynku do użyteczności na kwotę ponad 90 000,00zł.  

W imieniu swoim i wyborców podziękował za możliwość rozwiązania wielu problemów 

w systemie parkowania, zwłaszcza za namalowanie linii na Placu Wolności.  

Również z małym nakładem kosztów udało się rozwiązać sprawę z Targowiskiem Miejskim co 

odblokowało ul. Krótką. 

Zaznaczył, iż skutecznym rozwiązaniem handlu w niedozwolonych miejscach byłoby 

wprowadzenie opłaty za nielegalne zajęcie pasa drogowego. Apelował o takie rozwiązanie 

sprawy. 

 

Radna Z. Bosak 

Apelowała o zrealizowanie wyjazdu dla 60 dzieci z najuboższych rodzin do Kamienicy koło 

Wągrowca. Argumentowała to tym, iż Komisja przyjęła informację o rekreacji i wypoczynku 
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letniego oraz tym, że dzieci wiedzą o wyjeździe. Zaproponowała, aby w tym roku dzieci 

wyjechały do Kamienicy a w roku następnym w inny sposób zapewnić dzieciom wypoczynek 

letni. 

 

Sołtys Dźwierszna Małego A. Borowy 

Oznajmił, iż 22 lata słyszy to samo o wypoczynku letnim dzieci i młodzieży na terenie naszej 

gminy. Jest sporo świetlic wyremontowanych na terenie naszej gminy. A w okresie letnim stoją 

puste. Jednak musi być opiekun, aby zajął się tymi dziećmi. 

Zapytał Przewodniczącego Rady Miejskiej dlaczego przez pół roku nie zrobił spotkania 

z Sołtysami. Następnie zaprosił Przewodniczącego Rady Miejskiej, Burmistrza Łobżenicy oraz 

Przewodniczącego Komisji Finansowej na godzinę 20:00 obejrzeć usterki w świetlicy wiejskiej 

w Dźwiersznie Małym. 

Oznajmił, iż Gmina Łobżenica jest Gminą Turystyczną a walory tu się znajdujące są 

niewykorzystane. Gródek Krajeński jest tego przykładem. 

Zaznaczył, iż jedna osoba z urzędu powinna zająć się wypoczynkiem letnim. Można pozyskać 

środki na wypoczynek dzieci i młodzieży np. z Krus-u. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Aby nie powstał chaos sporządzony jest gminny kalendarz imprez, który od przyszłego roku 

będzie szczególnie zweryfikowany i dopilnowany. Nie będzie sytuacji, gdzie w jednym dniu 

będzie parę imprez, finansowanych przez gminę, które będą się pokrywać. Dyrektor GCK Pan 

Paweł Berndt oraz Pracownik Urzędu ds. promocji Pan Jerzy Cynajek zostali zobowiązani do 

prowadzenia Kalendarza Imprez, który uzgadniany będzie z Burmistrzem. Impreza, która nie 

będzie zapisana w gminnym Kalendarzu Imprez nie będzie dofinansowana z gminy. Dodał, iż 

wszystkie organizacje pozarządowe zostaną powiadomione o zaistniałym fakcie. 

Oznajmił, iż nastąpiła zmiana Kierownika Posterunku Policji w Łobżenicy o czym 

poinformował już Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Komunalnej i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Pan Andrzej Mojsiewicz. Kierownikiem 

został aspirant Pan Karol Tatera. Dodał iż służbę na Posterunku Policji w Łobżenicy pełnić 

będzie prawdopodobnie czterech nowych policjantów. Poinformował, iż w pierwszej 

kolejności odbędzie się spotkanie Burmistrza oraz Wiceburmistrza Łobżenicy 

z Kierownikiem Posterunku Policji w Łobżenicy oraz wszystkimi policjantami, następnie może 

odbyć się posiedzenie Komisji Komunalnej. 
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Poinformował, iż odbyły się gminne zawody pożarnicze, w których udział wzięło 7 jednostek 

pożarniczych i pierwsze miejsce zajęło Luchowo. W powiatowych zawodach pożarniczych 

Luchowo zajęło bardzo wysokie 3 miejsce oraz na 6 miejscu uplasowało się Wiktorówko.  

Odbyło się również walne zebranie Okręgowej Spółdzielni Mleczarskiej, Banku 

Spółdzielczego, Spółdzielnia Usług Rolniczych oraz Gminna Spółdzielnia. Wszystkie 

z wynikiem dodatnim zakończyły działalność. Dodał, iż OSM podniosła ceny mleka, co 

powoduje powrót niektórych dostawców. 

Na terenie naszej gminy odbyła się powiatowa spartakiada LZS gdzie zajęliśmy 5 miejsce. 

Obchodzone było 60-lecie Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Łobżenicy jest to 

jeden z ważniejszych zakładów pracy. 

Organizowane było spotkanie odnośnie biogazowni, bardzo ważnego elementu dla gminy, 

szczególnie, że jest ona terenem rolniczym. Podkreślił, iż rolnicy często mają problem 

z pozbyciem się odpadów rolnych takich jak słomy, zielonek, liści buraczanych, łęcin. Na 

spotkanie to przybyło trzech rolników. Poinformował, iż odbędą się jeszcze dwa takie 

spotkania: 7 lipca o godz. 20:00 odbędzie się w Wiktorówku oraz 15 lipca o godz. 20:00 

w Dźwiersznie Małym. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Odnośnie wypowiedzi Pana Andrzeja Borowego odpowiedział, iż każdy stara się różne rzeczy 

robić i jest różnie oceniany, szczególnie kiedy pełni funkcje publiczne. Należy być 

przygotowanym zarówno na trudne słowa jak i słowa uznania. Oznajmił, iż częściej można 

spotkać się z krytyką, która pokazuje, że ludzie obserwują, choć nie zawsze korzystają 

z pełnego kompendium wiedzy, mając pełną znajomość rzeczy te oceny są racjonalne. Krytyka 

jest dobra, służy pozytywnym celom. 

Następnie bardzo serdecznie podziękował za zaproszenie. Niestety nie może uczestniczyć 

w tym spotkaniu, gdyż za późno się o nim dowiedział i już ma inaczej zaplanowany dzisiejszy 

wieczór. Dodał, iż jeżeli sołtys zorganizuje kolejne spotkanie to na pewno będzie w nim 

uczestniczyć. 

W dalszej kolejności przedstawił podziękowanie chóru Magnificat. Również serdecznie 

podziękował, za otrzymane podziękowania dla radnych łącznie z płytą chóru. Oznajmił, iż 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Pani Zdzisława Bosak reprezentowała Radę Miejską na uroczystościach 

X-lecia chóru. 

 

http://www.pdfcomplete.com/cms/hppl/tabid/108/Default.aspx?r=q8b3uige22


 28 

Radna Z. Bosak 

Poinformowała, iż Radni Rady Miejskiej złożyli się na upominek dla chóru Magnificat 

a przekazana kwota to 1 000,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Następnie przedstawił prośbę skierowaną do Rady Miejskiej przez Okręgowy Zarząd Polskiego 

Związków Działkowców w Pile o symboliczne wsparcie inicjatywy fundacji sztandaru 

Działkowców Okręgu Pilskiego, który zostałby wręczony w dniu 20 sierpnia 2011. Dodał, iż 

jeśli któryś z radnych chciałby ufundować jakąś kwotę to lista wpłat znajduje się 

w biurze Rady Miejskiej.  Pismo stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Sołtys Dźwierszna Małego A. Borowy 

Zapytał czy języki obce zginą ze szkół czy zostanie jeden. Jak na dzień dzisiejszy przedstawia 

się sprawa oświaty. 

 

Wiceburmistrz Łobżenicy T. Perliński 

Oznajmił, iż reprezentował Burmistrza Łobżenicy Pana Eugeniusza Cerlaka na czterech 

spotkaniach. Pierwsze odbyło się w Górce Klasztornej z chórem Magnificat, następne to 

15-lecie Klubu AA Metanoja, kolejne dwa to spotkania integracyjne w Domu Pomocy 

Społecznej w Dębnie oraz w Domu Pomocy w Chlebnie. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Powtórzył, iż w szkole podstawowej obowiązkowy jest jeden język obcy. Jeżeli nauczyciele 

będą chcieli mogą prowadzić drugi język w ramach dodatkowych 2 godzin jakie im 

przysługują. Zaznaczył, iż w innych gminach w szkole podstawowej uczy się tylko jednego 

języka. Gminy nie stać, aby uczyć dwóch języków obcych. To co ramowy program przewiduje 

to będzie realizowane. Dodał, iż bardzo nisko przedstawiają się wyniki szkół podstawowych z 

naszej gminy w Wielkopolsce, zaś Wielkopolska zajmuje przedostatnie miejsce w kraju. 

 

Radna Z. Bosak 

Nie zgodziła się z przedmówcą, ponieważ poza jedną szkołą wszystkie szkoły podstawowe 

miały wzrost w wynikach nauczania. Zaznaczyła, iż Szkoła Podstawowa w Fanianowie miała 

wyższą średnią niż średnia krajowa. Dodała, iż na sąsiednie powiaty Łobżenica zajęła trzecie 

miejsce. Na zakończenie podkreśliła, iż nie jest źle, tylko jest coraz lepiej. 
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Ad 16 

W związku z wyczerpanym porządkiem obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Edward 

Starszak o godzinie 14:35 zamknął obrady X sesji zwyczajnej Rady Miejskiej 

w Łobżenicy.  

 

                                                                             

     Protokółowała:                                                                            Przewodniczył:                                        

(-) Mrotek Magdalena                                                                             (-) Edward Starszak 
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